

DOI: 10.18572/1819-3937-2021-2-28-30

# Ответственность за нарушения воздушного законодательства в проекте нового Административного кодекса России

**Трофимов Сергей Валерьевич,**  
доцент кафедры предпринимательского и финансового права  
Юридического института Байкальского государственного университета,  
кандидат юридических наук  
TrofimovSV@bgu.ru

В статье проанализированы некоторые изменения и дополнения норм нового Административного кодекса Российской Федерации (далее — РФ), проект которого опубликован для предварительного ознакомления. В отношении главы 20 проекта Кодекса об административных правонарушениях Российской Федерации (далее — КоАП РФ), регулирующей деятельность авиапредприятий гражданской авиации и вопросы обеспечения прав потребителей услуг авиаперевозчиков, по мнению автора публикации, в проект готовящегося к принятию документа необходимо внести ряд поправок и изменений.

**Ключевые слова:** диспозиции и санкции в проекте КоАП РФ, новые виды составов правонарушений на воздушном транспорте, изменения состава правоприменителей по главе 20 нового КоАП РФ.

## Responsibility for Violations of Air Legislation in the Draft of the New Administrative Code of Russia

**Trofimov Sergey V.**  
Associate Professor of the Department of Entrepreneurial and Financial Law  
of the Law Institute of the Baikal State University  
PhD (Law)

The article analyzes some changes and additions to the norms of the new Administrative Code of the Russian Federation, the draft of which is published for preliminary review. With regard to chapter 20 of the draft Administrative Code of the Russian Federation, which regulates the activities of civil aviation enterprises and issues of ensuring the rights of consumers of air transportation services, according to the author of the publication, a number of amendments and changes should be made to the draft document that is being prepared for adoption.

**Keywords:** dispositions and sanctions in the draft Administrative Code of the Russian Federation, new types of offenses in air transport, changes in the composition of law enforcement officers under Chapter 20 of the new law.